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PoĢtovani, pred vama je 

katalog saopĻenja za 

javnost Vlade ZeniĽko-

dobojskog kantona u 

2019. godini. Novi sastav 

Vlade, na Ľelu s 

premijerom Mirzom 
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kantona je potvrdila 27. 

marta. Katalog sadrĤi 
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i njenih ministarstava 

poredana hronoloĢkim 
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1. PREMIJER GANIĺ POVODOM OTVARANJA PROSTORIJA POREZNE 

ISPOSTAVE VISOKO: POREZNI SISTEM MORA IMATI DOBRU 

INFRASTRUKTURU 

VISOKO, 02.04.2019.  - Prigodnom sveĽanoĢĻu otvorene su nove prostorije Porezne ispostave Visoko, 

koja posluje u sklopu Kantonalnog poreznog ureda Zenica. Prostorije povrĢine 416 kvadratnih metara, 

odlukom Vlade Federacije BiH preuzete su od bivĢeg Zavoda za platni promet i date na koriĢtenje 

Poreznoj upravi Federacije BiH, koja je u adaptaciju uloĤila 216.280,97 KM. 

"Porezna ispostava Visoko je prva porezna ispostava koja je smjeĢtena u potpuno renoviranim prostorijama. 

Porezna uprava FBiH djeluje na 89 lokacija, od kojih veĻina ne odgovara naĢim potrebama. OgraniĽeni smo 

budĤetom, ali se nadam da Ļemo tokom godine izvrĢiti adaptaciju joĢ nekoliko lokacija", kazao je ġerif 

IsoviĻ, direktor Porezne 

uprave FBiH. 

Premijer ZeniĽko-

dobojskog kantona 

Mirza GaniĻ istakao je 

kako je ovo vaĤan dan za 

Visoko, jer se kroz 

unapreľenje porezne 

infrastrukture poreznim 

sluĤbenicima omoguĻuje 

da kvalitetnije rade svoj 

posao i poveĻaju ubiranje 

poreza, a poreznim 

obveznicima da dobiju 

kvalitetniju uslugu. 

"Porezni sistem je stub drĤave, a da bi taj stub dobro funkcionirao moramo imati dobru, razvijenu i ureľenu 

infrastrukturu na osnovu koje moĤemo da provodimo taj porezni sistem. Raduje me Ģto se radi o 

prostorijama Porezne ispostave Visoko koja je veoma vaĤna jer ovoj ispostavi gravitira veliki broj obveznika, 

koji Ļe sada imati kvalitetniju uslugu", kazao je premijer GaniĻ. 

Opremanje prostorija Porezne ispostave Visoko podrĤala je i OpĻina Visoko koja je donirala kancelarijski 

namjeĢtaj u vrijednosti od 7.020,00 KM. /kraj/  
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2. PREMIJER GANIĺ PRIMIO PREDSJEDNIKA SUDA U VISOKOM: NAġ 

CILJ JE NEZAVISNO I SNAģNO PRAVOSUŇE 

ZENICA, 04.04.2019. - Premijer ZeniĽko-dobojskog kantona Mirza GaniĻ razgovarao je danas u svom 

Uredu sa predsjednikom OpĻinskog suda u Visokom Enesom BehluloviĻem o stanju u pravosuľu, s 

fokusom na uslove rada, opremljenost i ljudske resurse ovog suda koji pokriva opĻine Visoko, VareĢ, Olovo 

i Breza. 

BehluloviĻ je Ľestitao premijeru GaniĻu 

preuzimanje premijerske duĤnosti, istakavĢi 

raniji doprinos Vlade ZDK jaĽanju ovog suda. 

"NaĢ cilj je nezavisno i profesionalno 

pravosuľe u skladu sa meľunarodnim 

standardima. ģelimo dati doprinos uspostavi 

pravosudnog sistema sa jednakim 

standardima nezavisnosti, efikasnosti, 

profesionalnosti  i odgovornosti. Opredijeljeni 

smo da nastavimo aktivnosti na rjeĢavanju 

nedostajuĻeg prostora za rad sudova i 

tuĤilaĢtava, jaĽanju te kadrovskom i 

materijalnom opremanju institucija 

pravosuľa u ZDK", kazao je premijer GaniĻ. /kraj/  
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3. OBILJEģEN DAN OTPORA FAġIZMU OPĺINE TEġANJ: TREBA DA 

BUDEMO PONOSNI NA ARMIJU RBIH 

 

TEġANJ, 04.04.2019. - Nizom prigodnih sadrĤaja obiljeĤen je "4. april - Dan otpora faĢizmu opĻine 

TeĢanj". Na taj je dan, 1992. godine, OpĻinsko vijeĻe TeĢanj proglasilo vanredno stanje te preuzelo nadzor 

i upravljanje nad sistemom Teritorijalne odbrane, Ģto je bio poĽetak organiziranog otpora na podruĽju te 

opĻine. 

Manifestaciju je uveliĽao Ľlan PredsjedniĢtva BiH ġefik DĤaferoviĻ, koji se obratio uĽesnicima okruglog 

stola o temi "ZnaĽaj OruĤanih snaga u odbrani RBiH kao Ľlanice Ujedinjenih naroda". 

"Mi treba da budemo ponosni na Armiju Republike BiH. Da nije bilo Armije RBiH danas ne bi bilo ni BiH. To 

je potpuno jasna stvar. NaĢa odbrambeno-oslobodilaĽka borba je bila Ľasna. BiH i borcima BiH potrebna je 

samo istina i pravda. Ovo Ģto danas moĤemo da vidimo od bh. pravosuľa, moĤemo ocijeniti kao uticaj 

retrogradnih snaga na pravosuľe da se stvari relativiziraju, da se krivica izjednaĽi. To nikada neĻe moĻi 

proĻi. Pozivam sve Ľlanove bh. druĢtva, sve ljude koji vole ovu zemlju, da se suprotstave nasrtajima da se 

zamijene teze, da se izjednaĽe agresor i Ĥrtva. Nismo bili svi isti", poruĽio je DĤaferoviĻ. 

Dodao je kako su na prostorima dokle je iole dopirala legalna vlast RBiH poĢtovana i ĢtiĻena prava svih 

graľana. 

"OĽuvani su kulturni, historijski i vjerski objekti svih. Tamo gdje su bile vlasti koje su napadale BiH, svega 

toga nema. Gradovi su poruĢeni, naselja popaljena, stanovnici protjerani i poubijani u skladu sa 

nastojanjima i Ĥeljama onih koji su napadali BiH. Nismo bili isti", naglasio je DĤaferoviĻ, dodavĢi kako zbog 

toga Armija RBiH i legalna vlast nose ogroman moralni kapital iz rata i neĻe dozvoliti nikome da taj kapital 

oduzme. 
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Potom su brojne delegacije poloĤile cvijeĻe i odale poĽast na spomen obiljeĤju Ģehidima i poginulim 

borcima u TeĢnju. Uime Vlade ZeniĽko-dobojskog kantona cvijeĻe su poloĤili premijer Mirza GaniĻ i 

ministar za boraĽka pitanja Fahrudin ļolakoviĻ. 

 

UpriliĽen je i sastanak u kabinetu naĽelnika OpĻine TeĢanj Suada HuskiĻa, kao i otvaranje postavke 

"Domovina u srcu" RendĤerskog puka OruĤanih snaga BiH. /kraj/  
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4. MINISTAR JELIĺ RAZGOVARAO S ļELNICIMA UDRUģENJA 

POSLODAVACA I OBRTNIKA 

 

ZENICA, 05.04.2019.  - Ministar privrede Zlatko JeliĻ razgovarao je sa Ľelnicima Saveza 

udruĤenja/udruga poslodavaca ZDK, ObrtniĽke komore ZDK, Privredne komore ZDK te UdruĤenja 

poslodavaca Zenica o programima poticaja razvoja privrede koje ovo ministarstvo planira implementirati 

u 2019. godini. Za ove namjene predviľeno je da se izdvoji 3,6 mil. KM, od Ľega 2,4 miliona za subvencije 

preduzeĻima, a 1,2 miliona za razvoj i izgradnju poslovnih zona. 

Predstavnici navedenih udruĤenja predloĤili su da se pojedini programi poticaja prilagode stanju u privredi 

i trĤiĢtu rada, u pravcu jaĽanja podrĢke startupima, usluĤnim djelatnostima i intelektualnim uslugama, 

posebno poslovima u IT industriji koja je danas u vrhu potraĤnje na globalnom trĤiĢtu. To bi doprinijelo 

zadrĤavanju mladih, ali i suzbijanju sive zone koja je jedan od problema druĢtva. 

"ģelimo ukljuĽiti udruĤenja poslodavaca i obrtnika u osmiĢljavanje programa poticaja Ľiji glavni kriterij mora 

biti radno mjesto, jer samo zajedno moĤemo postiĻi Ĥeljene efekte poticaja. Ova udruĤenja su bila ukljuĽena 

i u izradu Zakona o poticanju razvoja male privrede, koji je posljednje dvije godine osnov za finansiranje i 

provoľenje mjera razvoja male privrede u ZDK. Ove godine planirali smo poveĻanje budĤeta za subvencije 

preduzeĻima za dodatnih 350.000 KM, a za poslovne zone joĢ 200.000 KM, tako da Ļemo nastojati uvaĤiti i 

uvrstiti zahtjeve u programe koji su u pripremi", kazao je ministar JeliĻ. 

Takoľer, zakljuĽeno je kako je neophodno osmisliti programe promocije poduzetniĢtva i jaĽanja 

poduzetniĽkog duha, posebno meľu mlaľom populacijom kod koje se mora mijenjati naĽin razmiĢljanja 

o pokretanju vlastitog biznisa. /kraj/  
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5. PREMIJER GANIĺ OZVANIļIO ZAVRġETAK VANJSKE 

REKONSTRUKCIJE Pġ ģUPļA: TRAJNO OPREDJELJENI ZA RAZVOJ 

ġKOLSKE INFRASTRUKTURE 

 

BREZA, 05.04.2019. - Premijer ZeniĽko-dobojskog kantona Mirza GaniĻ presjecanjem sveĽane vrpce 

ozvaniĽio je zavrĢetak vanjske rekonstrukcije zgrade PodruĽne Ģkole "ģupĽa" u opĻini Breza. Zamjenu 

vanjske stolarije i postavljanje toplinske fasade finansiralo je Ministarstvo za obrazovanje, nauku, kulturu 

i sport ZDK sredstvima u iznosu od 166.0000 KM. 

"Vlada ZDK je trajno opredijeljena za razvoj infrastrukture, pogotovo za izgradnju, opremanje i utopljavanje 

Ģkolskih objekata, izgradnju fiskulturnih sala i poligona te svega onoga Ģto treba da omoguĻi da naĢi uĽenici 

imaju sve uslove da bi mogli sutra da budu uspjeĢni ljudi. Mi Ļemo u narednom periodu pruĤiti podrĢku svim 

Ģkolama, a ovom prilikom pozivam lokalne vlasti, naĽelnike i vijeĻnike, da imamo puno bolju saradnju kako 

bismo ubrzali administrativne procedure za ovakve projekte", kazao je premijer GaniĻ. 

Mersiha ġehiĻ, direktorica Oġ "Safvet-beg 

BaĢagiĻ", u Ľijem sastavu djeluje Pġ "ģupĽa", 

zahvalila se Vladi i resornom ministarstvu Ģto su 

prepoznali potrebe ove Ģkole koja je u ratu bila 

teĢko devastirana, s obzirom da se nalazi u blizini 

nekadaĢnje ratne linije. Ako se izuzme sanacija 

zgrade koja je raľena prije 20 godina, ovo je prva 

zamjena stolarije i rekonstrukcija fasade nakon 

izgradnje Ģkole Ģezdesetih godina proĢlog stoljeĻa. 
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"Vlada ZDK ovim potezom pokazuje koliko cijeni Ģkolstvo, a u jednoj zajednici cijeniti Ģkolstvo pravi je put 

uspjeha. VeĻ postiĤemo uĢtede na energentima, a uĽenicima i nastavnicima omoguĻen je ugodniji boravak 

u Ģkoli", kazala je ġehiĻ. 

Premijer GaniĻ najavio je kako Ļe Vlada podrĤati i unutraĢnju rekonstrukciju zgrade i fiskulturne sale Pġ 

"ģupĽa", kao i drugih podruĽnih Ģkola Oġ "Safvet-beg BaĢagiĻ". 

Vlada ZeniĽko-dobojskog kantona u protekle Ľetiri godine uloĤila je 22 miliona KM u poveĻanje 

energetske efikasnosti Ģkolskih objekata, najveĻim dijelom iz budĤeta ali i udruĤivanjem sredstava sa 

stranim donatorima. Izgraľeno je osam novih Ģkolskih objekata, izvrĢena zamjena krovova na 35 Ģkole, 

zamjena stolarije na 22 zgrade, rekonstruirano 25 kotlovnica te sanirano 18 i izgraľeno devet novih 

fiskulturnih sala. /kraj/  
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6. PROMOCIJA MATURANATA MEDRESE "OSMAN EF. REDģOVIĺ": 

OSTAVLJATE OPORUKU USPJEHA I DOBRA 

 

VISOKO, 06.04.2019. - Medresa "Osman ef. RedĤoviĻ" iz Velikog ļajna kod Visokog, u prisustvu 

predstavnika Islamske zajednice u BiH, Vlade ZDK, muftiluka, vakifa i rodbine, sveĽano je ispratila 24. 

generaciju maturanata. Ukupno 55 maturanata - 27 djevojaka i 28 mladiĻa, zavrĢilo je ĽetvorogodiĢnje 

Ģkolovanje u jedinoj Ģkoli u ZeniĽko-dobojskom kantonu u kojoj se obrazuju uĽenici u duhu islamskih 

propisa i osposobljavaju za nastavak Ģkolovanja i obrazovanja na teoloĢkim i drugim fakultetima. 

Premijer Mirza GaniĻ uputio je Ľestitke kolektivu Medrese, uĽenicima i njihovim roditeljima, uz Ĥelju da 

nakon zavrĢetka ovog ciklusa obrazovanja ostanu primjer kako se obrazuje i odgaja omladina odnosno 

naĢa buduĻnost. 

"Siguran sam da ste svjesni svoje obaveze da drugima i onima koji Ļe dolaziti poslije vas trebate ostaviti 

oporuku uspjeha i oporuku dobra, Ģto je vjerovatno i najznaĽajnija zadaĻa koju stariji trebaju ostavljati 

mlaľim naraĢtajima", poruĽio je premijer GaniĻ. 

Istakao je posveĻenost Vlade razvoju i napretku sektora obrazovanja u ZDK.  

"Provodimo i realizujemo projekte za poboljĢanje uslova u naĢim Ģkolama i drugim ustanovama. Sve to 

Ľinimo u saradnji sa upravama tih ustanova i lokalnom zajednicom", kazao je premijer ZDK. 

Direktor Medrese DĤenan HandĤiĻ zahvalio se na podrĢci Rijasetu IZ-a, Vladi ZDK, Ģkolskom odboru i 

vakifima uz Ľiju pomoĻ je Medresa "Osman ef. RedĤoviĻ" za dvije i po decenije postojanja izrasla u jednu 

od najrespektabilnijih odgojno -obrazovnih ustanova u BiH. 
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"U prethodnoj godini uloĤeno je mnogo u vanjsko ureľenje kompleksa, sve uĽionice opremljene su pametnim 

tablama Ľime je Medresa postala prva smart Ģkola u ZDK, otvoren je prvi planetarij a nabavili smo i teleskop. 

Uz tekuĻa sredstva, pomoĻ IZ, vakifa i prijatelja Medrese u razvoj smo uloĤili skoro pola miliona KM", kazao 

je HandĤiĻ. /kraj/  
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7. PREMIJER GANIĺ I MINISTAR ļOLAKOVIĺ SA ZLATNIM 

LJILJANIMA: VLADA KONTINUIRANO VODI BRIGU O BORAļKIM 

POPULACIJAMA 

 

VAREġ, 06.04.2019. - Premijer ZeniĽko-dobojskog kantona Mirza GaniĻ i ministar za boraĽka pitanja 

Fahrudin ļolakoviĻ prisustvovali su danas 22. tradicionalnom okupljanju dobitnika najveĻih ratnih 

priznanja Federacije BiH koje je upriliĽeno u VareĢu.  

Premijer GaniĻ se s dubokim poĢtovanjem prisjetio svih patriota koji su 1992. godine ustali u odbranu 

kontinuiteta i teritorijalnog integriteta BiH, odajuĻi posebnu poĽast herojima koji su zarad dostojanstva i 

oĽuvanja civilizacijskih vrijednosti u toj borbi dali svoje Ĥivote.  

"Danas svi zajedno ponovo vodimo borbu za oĽuvanje cjelovitosti drĤave BiH. Bez obzira na sve Ģto se deĢava 

u drĤavi i regionu, uvjeren sam da Ļemo i ovu bitku izboriti u korist svih onih koji BiH doĤivljavaju kao svoju 

drĤavu i koji namjeravaju ostati i Ĥivjeti u domovini", kazao je premijer ZDK. 

Istakao je kako Vlada kontinuirano vodi brigu o svim boraĽkim populacijama, poĽevĢi od ratnih vojnih 

invalida, porodica Ģehida i poginulih boraca do demobilisanih boraca, a izdvajanja su svake godine sve 

veĻa. 

"Godinama izdvajamo sredstva za trajno stambeno zbrinjavanje kao i lijeĽenje i nabavku ortopedskih i 

drugih pomagala i lijekova, obezbjeľujemo banjsko lijeĽenje, stipendiramo djecu i Ľlanove porodica boraĽke 

populacije. Kontinuirano vodimo brigu i o izgradnji i odrĤavanju spomen-obiljeĤja. Putem resornog 

ministarstva nastojimo stalno biti u kontaktu s pripadnicima boraĽke populacije kako bismo mogli izaĻi u 

susret njihovim potrebama. Dakle, briga o boraĽkoj populaciji je kontinuirana", kazao je premijer GaniĻ. 

(kraj) 
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8. PRIORITET POVEĺANJE BROJA STUDENATA I IZGRADNJA 

INFRASTRUKTURE UNZE 

 

ZENICA, 08.04.2019. - Premijer ZeniĽko-dobojskog kantona Mirza GaniĻ odrĤao je u svom Uredu 

sastanak sa rektorom Univerziteta u Zenici Damirom KukiĻem, predsjednikom Senata Ilhanom 

BuĢatliĻem i ministrom za obrazovanje, nauku, kulturu i sport Spahijom KozliĻem. U fokusu razgovora 

bilo je stanje i aktuelni problemi na ovoj visokoĢkolskoj ustanovi, Ľiji je osnivaĽ ZeniĽko-dobojski kanton. 

"U svom ekspozeu sam naglasio podrĢku razvoju visokog obrazovanja na podruĽju ZDK i podrĢku 

Univerzitetu u Zenici kroz njegovu reakreditaciju i akreditaciju studijskih programa, te stimulisanje 

zapoĢljavanja najuspjeĢnijih studenata na naĢem univerzitetu. OĽekujem da Ļemo imati korektnu saradnju, 

jer nas Ľeka puno posla", kazao je premijer GaniĻ. 

Istaknuto je kako je meľu najvaĤnijim prioritetima stvaranje uslova za poveĻanje broja upisanih studenata 

i izgradnja infrastrukture, izmeľu ostalog i kroz javno-privatno partnerstvo, a jedna od prvih zadaĻa je 

usaglaĢavanje kolektivnog ugovora sa sindikatom. 

ļestitajuĻi premijeru GaniĻu imenovanje na premijersku duĤnost, rektor KukiĻ i predsjednik Senata 

BuĢatliĻ izrazili su zadovoljstvo Ģto je za ministra obrazovanja u novoj Vladi ZDK imenovan njihov kolega 

sa UNZE, redovni profesor Spahija KozliĻ. 

"Prvi akt kojeg sam potpisao bilo je rjeĢenje o reakreditaciji, koja, izmeľu ostalog, omoguĻuje Univerzitetu 

da aplicira na meľunarodne projekte. Univerzitet Ļe biti prioritet u mom radu, jer bi on trebao biti duh ovog 

kantona. MoĤe se puno uĽiniti uĢtedama, a kroz druge projekte raditi na rekonstrukciji dotrajalih zgrada i 

prostora", kazao je KozliĻ. (kraj) 
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9. VRATITI VAKUFE I STAVITI U FUNKCIJU POMOĺI NARODU 

 

ZENICA, 09.04.2019. - Program ovogodiĢnje manifestacije "Dani vakufa u BiH" nastavljen je danas u 

Zenici odrĤavanjem nauĽno-struĽnog skupa "Socijalni aspekt vakufa", u organizaciji Vakufske direkcije 

Islamske zajednice u BiH i Islamskog pedagoĢkog fakulteta u Zenici. Cilj ovog skupa bio je skrenuti paĤnju 

na ulogu vakufa, kao jedne od najvaĤnijih institucija u islamskom organizovanju i izgradnji druĢtva u BiH. 

Direktor Vakufske direkcije Senad ZaimoviĻ istakao je kako su zahvaljujuĻi vakufu u proĢlosti nastala 

brojna javna dobra, pa Ľak i gradovi u BiH, tako da su vakufi uvijek bili u sluĤbi Ľovjeka, ali i drĤave. 

Vakufska direkcija je u proteklih 10 godina realizirala 67 socijalnih projekata u BiH, od izgradnje objekata, 

do pomoĻi djeci, javnim kuhinjama, zdravstvenmim ustanovama... 

"Vakufi nisu samo dĤamije, tekije i mektebi, vakufi su i Roditeljska kuĻa u Sarajevu, koju je Vakufska direkcija 

pomogla sa viĢe od polovine sredstava, a planiramo se ukljuĽiti i u izgradnju roditeljske kuĻe u Tuzli. Kada 

potraĤujemo povrat imovine koja je oduzeta u proteklim politiĽkim sistemima, naĢ cilj je da vakufsku 

imovinu stavimo u funkciju pomoĻi narodu", kazao je direktor Vakufske direkcije Senad ZaimoviĻ. 

Dekan Islamskog pedagoĢkog fakulteta u Zenici Halil ef. MehtiĻ podsjetio je da je u vrijeme vladavine 

Osmanlija u BiH izgraľena Ľitava lepeza zaduĤbina i javnih dobara, koja su imala znaĽajnu ulogu u radu 

Islamske zajednice sve do Drugog svjetskog rata. 

"StiĽe se dojam da socijalistiĽke vlasti nisu oduzimale vakufsku imovinu zato Ģto im je bila potrebna, nego s 

namjerom da materijalno oslabe Islamsku zajednicu", kazao je MehtiĻ. 
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Skupu su u ime Vlade ZeniĽko-dobojskog kantona prisustvovali premijer Mirza GaniĻ i ministar za 

obrazovanje, nauku, kulturu i sport Spahija KozliĻ. Premijer GaniĻ obeĻao je podrĢku radu vakufa ali i 

vraĻanju oduzete vakufske imovine u ZeniĽko-dobojskom kantonu. 

"Kao premijer, a i kao Ľovjek, dosad sam se uvijek zalagao za zaĢtitu vakufa i radio u pravcu vraĻanja 

odreľenih vakufa tamo gdje oni pripadaju. I u narednom periodu Ļemo se posvetiti da oplemenimo sve ono 

Ģto je ostalo kao trajno dobro, a naravno da dolazimo i do onih novih dobara koja treba da sluĤe svima 

nama, jer je to i osnovna poruka vakufa", kazao je premijer ZDK. 

Safet BektoviĻ, profesor na Univerzitetu u Oslu, smatra da bi BiH trebala uspostaviti zakonski okvir kao 

u skandinavskim zemljama koje imaju jaku tradiciju zaduĤbina sa naglaĢenim vjerskim i socijalnim 

karakterom, a koje su imale kljuĽnu ulogu u pravljenju "druĢtva blagostanja". 

"Mislim da bi pravno regulisanje zaduĤbina i fondacija djelovalo kao poticaj, gdje drĤava na kroz poreske 

olakĢice uĽinila taj Ľitav sistem funkcionalnijim, a s druge strane zaduĤbine bi kroz meľusobnu saradnju 

postigle balans izmeľu efikasnosti u smislu doprinosa druĢtvu i socijalne pravde", kazao je BektoviĻ. 

NauĽno-struĽni skup treba ponuditi konkretna rjeĢenja i unapreľenja na planu rada Vakufske direkcije 

BiH, a predavanja i zakljuĽci bit Ļe sabrani u zbornik radova. /kraj/  
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10. USVOJEN PROGRAM UTROġKA SREDSTVA MINISTARSTVA ZA 

BORAļKA PITANJA: STIPENDIJE ĺE DOBITI SVI STUDENTI KOJI SU 

APLICIRALI ZA BORAļKE STIPENDIJE 

 

ZENICA, 10.04.2019. - Vlada ZeniĽko-dobojskog kantona, na svojoj prvoj sjednici, usvojila je Program 

utroĢka sredstava Ministarstva za boraĽka pitanja za 2019. godinu, u iznosu od 10.105.000,00 KM, Ľime je 

postignut kontinuitet u  osiguravanju sredstava za lijeĽenje, pomoĻ, zdravstvenu zaĢtitu, stambeno 

zbrinjavanje, zapoĢljavanje, kao i za ostale vrste pomoĻi branilaĽkoj populaciji. 

"Ovo je najveĻi planirani iznos sredstava za branilaĽku populaciju od osnivanja ovog ministarstva. U odnosu 

na 2018. godinu sredstva su poveĻana za viĢe od 600.000 KM, Ģto je potvrda opredjeljenja ovog sastava 

Vlade ZDK za realizaciju projekata koji imaju za cilj pomoĻ boraĽkoj populaciji, kao najzasluĤnijoj kategoriji 

druĢtva. Navedeno poveĻanje najviĢe Ļe se odraziti na transferu za stipendiranje studenata, te na transferu 

za podsticaj zapoĢljavanja branilaca i Ľlanova njihovih porodica", kazao je ministar za boraĽka pitanja 

Fahrudin ļolakoviĻ. 

Usvajanjem Programa utroĢka sredstava, stekli su se potrebni preduslovi za realizaciju zacrtanih ciljeva 

Ministarstva za boraĽka pitanja, gdje se u narednom periodu oĽekuje raspisivanje javnog poziva za 

stambeno zbrinjavanje, javnog poziva za projekte zapoĢljavanja i samozapoĢljavanja, kao i drugih 

projekata koji imaju za cilj poboljĢanje statusa ove populacije. 

Kada je u pitanju stipendiranje studenata, ove godine Ļe, po prvi put, biti prihvaĻene sve aplikacije, koje 

su formalno ispravne, a koje su studenti iz reda boraĽke populacije dostavili na ranije raspisani konkurs 

Ministarstva za boraĽka pitanja. 
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"Stipendije Ļe dobiti svih 2.230 studenata koji su se prijavili na konkurs. To je potvrda opredjeljenja Vlade 

ZDK da pomogne mladim ljudima. BoraĽka zaĢtita ostaje naĢa trajna obaveza i to ne samo u smislu 

implementacije ostvarenih prava, nego i unapreľenja sveukupnog statusa boraĽke populacije", kazao je 

premijer ZDK Mirza GaniĻ. 

Za stipendije je planirano 2,44 miliona KM, Ģto je za 400.000 KM viĢe nego proĢle godine, a u odnosu na 

2014. godinu, kada je dodijeljeno 1.332 stipendija, taj iznos je skoro udvostruĽen. Za zapoĢljavanje 

boraĽke populacije u 2019. predviľeno je 1,7 miliona, stambeno zbrinjavanje 1,3 miliona, nabavku 

udĤbenika 350.000 KM, lijeĽenje boraĽke populacije jedan milion, za sluĽaj vanredne okolnosti 800.000, 

banjsko lijeĽenje 300.000, a za sluĽaj smrti 550.000 KM. /kraj/ 
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11. MZ ZGOġĺA DOBILA NOVU AMBULANTU I MJESNE PROSTORIJE: 

VLADA ZDK SUFINANSIRALA PROJEKT SA 100.000 KM 

 

KAKANJ, 11.04.2019.  - SveĽano su otvorene prostorije Ambulante porodiĽne medicine i Mjesne 

zajednice ZgoĢĻa u opĻini Kakanj, Ľija je izgradnja i opremanje koĢtalo 185.000 KM. Projekt su finansirali 

Vlada ZeniĽko-dobojskog kantona sa 100.000 KM, Ministarstvo za ljudska prava i izbjeglice BiH sa 35.000 

KM, dok su ostatak sredstava obezbjedili OpĻina Kakanj i Dom zdravlja Kakanj. 

"S obzirom da je ovo Vlada kontinuiteta, mi nastavljamo sa stabilizacijom, unapreľenjem poslovnog 

ambijenta i razvojem. NaĢa vizija je da naĢim graľanima stvorimo Ģto kvalitetnije uslove za Ĥivot. Stanovnici 

ove mjesne zajednice dobili su savremenu ambulantu, ali Ĥelim da budete Ģto manje bolesni i da je Ģto manje 

posjeĻujete. Mi Ļemo u narednom periodu zaista posvetiti posebnu paĤnju ovakvim projektima od kojih 

interes ima Ģira druĢtvena zajednica, jer samo tako moĤemo da napravimo boljitak i razvoj ZDK-a", kazao 

je otvarajuĻi prostorije premijer Mirza GaniĻ. 

SveĽano otvorenje prostorija ambulante i MZ ZgoĢĻa upriliĽeno je u okviru obiljeĤavanja 08. aprila - Dana 

osloboľenja Kaknja i 15. aprila - Dana opĻine Kakanj i Dana Armije RBiH, uz prisustvo Ľlanova Vlade 

ZeniĽko-dobojskog kantona ð ministra zdravstva Adnana JupiĻa, ministra unutraĢnjih poslova Darija 

PekiĻa, ministra poljoprivrede, Ģumarstva i vodoprivrede Mirnesa BaĢiĻa i ministra prostornog ureľenja, 

prometa i komunikacija i zaĢtite okoliĢa Arnela Isaka, kao i predstavnika VijeĻa ministara BiH, OpĻine 

Kakanj, Doma zdravlja i graľana. 

"Unapreľenje stanja u zdravstvu nije nimalo lako s obzirom se i zdravstvo danas oslanja na ekonomiju, koja 

se susreĻe sa brojnim izazovima. Aparati su skupi, imamo posljedice rata koje utiĽu na zdravlje pacijenata, 

kao Ģto utiĽe i industrija, a sve izraĤeniji je i problem nedostatka ljekara. Meľutim, mi ne Ľekamo mirno 
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nego smo se posvetili da uz pomoĻ viĢih nivoa vlasti i naĢih privrednika unaprijedimo zdravstvenu uslugu 

za naĢe graľane", kazao je naĽelnik opĻine Kakanj Aldin ġljivo. 

Premijer GaniĻ se prije toga sastao u zgradi OpĻine Kakanj s naĽelnikom ġljivom, te prisustvovao 

primopredaji ureľaja digitajzera u Centru radioloĢke dijagnostike Doma zdravlja Kakanj, Ľiju su kupovinu 

finansirali Tvornica cementa Kakanj, Dom zdravlja i OpĻina Kakanj. Savremeni ureľaj praktiĽno iz upotrebe 

izbacuje klasiĽni film u radioloĢkoj dijagnostici i snimke pohranjuje na servere Doma zdravlja, koji su 

informatiĽkom mreĤom uvezani sa Kantonalnom bolnicom Zenica. 

"Vjerujem da Ļe ovakvi projekti doprinijeti podizanju kvaliteta usluge i zadovoljstva pacijenata i zdravstvenih 

radnika u Kaknju, te da Ļemo sve ĽeĢĻe imati razloge za ovakva okupljanja u ZeniĽko-dobojskom kantonu", 

kazao je ministar zdravstva JupiĻ. 

Premijer GaniĻ je u pratnji naĽelnika ġljive obiĢao i radove na ureľenju korita rijeke ZgoĢĻe, koji se takoľer 

sufinansiraju iz budĤeta ZeniĽko dobojskog kantona. /kraj/  
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12. PREMIJER GANIĺ SA DELEGACIJOM SSS BIH: SOCIJALNI DIJALOG 

U ZDK ZA PRIMJER DRUGIM KANTONIMA 

 

ZENICA, 11.04.2019. - Premijer ZeniĽko-dobojskog kantona Mirza GaniĻ primio je u svom uredu 

delegaciju Saveza samostalnih sindikata Bosne i Hercegovine koju su Ľinili predsjednik Selvedin 

ġatoroviĻ, predsjednik KO SSS ZDK Mirnes IsakoviĻ te Ľlanovi Ekonomsko-socijalnog vijeĻa ispred 

sindikata u ZDK. Razgovarano je o perspektivama i modalitetima buduĻe saradnje u okviru socijalnog 

dijaloga. 

"Kvalitetan socijalni dijalog je jedan od temelja stabilnosti druĢtva. Opredijeljeni smo da nastavimo socijalni 

dijalog te da odluke i mjere donosimo uz saglasnost i u interesu sva tri partnera", kazao je premijer GaniĻ. 

Posjeta premijeru GaniĻu bila je prva posjeta predsjednika Saveza samostalnih sindikata BiH jednom 

premijeru u Federaciji BiH koji je imenovan nakon oktobarskih OpĻih izbora. 

"ģelimo saĽuvati kvalitet socijalnog dijaloga koji je primjer ne samo u FBiH, nego i regionu. Vjerujem da 

Ļemo imati saradnju kao i sa prethodnom Vladom na Ľelu s premijerom Miralemom GalijaĢeviĻem, u Ľijem 

mandatu je obnovljen rad Ekonomsko-socijalnog vijeĻa u ZDK", kazao je ġatoroviĻ. /kraj/  
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13. PREMIJER ZDK SA PREDSTAVNICIMA TIMA ZA BORBU PROTIV 

KORUPCIJE: NULTA TOLERANCIJA PREMA KORUPCIJI I KRIMINALU 

 

ZENICA, 12.04.2019. - Premijer ZeniĽko-dobojskog kantona Mirza GaniĻ primio je u svom uredu 

predstavnike vladinog Tima za borbu protiv korupcije - predsjednicu Melihu OmerspahiĻ i Ľlana 

Nermina KadribaĢiĻa, a sastanku je prisustvovao i ministar za pravosuľe i upravu NebojĢa NikoliĻ. 

Tim je tokom dvije godine postojanja pr oveo niz aktivnosti na prevenciji i izgradnji sistema prevencije 

korupcije, koji podrazumijeva izradu akcionih planova, operativnih planova i planova integriteta. Takoľer, 

u fokusu je bila i uspostava koordinirajuĻeg sistema sa svim institucijama u provoľenju ovih strateĢkih 

dokumenata, a odrĤan je i niz radionica i panel-diskusija s ciljem upoznavanja razliĽitih druĢtvenih grupa 

sa osnovnim pojmovima i vrstama korupcije, druĢtvenim uzrocima i posljedicama ove pojave. 

"ZeniĽko-dobojski kanton treba efikasne institucije u kojima rade kompetentni ljudi, treba biti sigurno 

podruĽje sa niskom stopom kriminaliteta, podruĽje konkurentne privrede, kvalitetnog zdravstva i boljeg 

obrazovanja. Na putu ka tim ciljevima neophodno je svesti kriminal i korupciju na najniĤu razinu. Zbog toga 

podrĤavam intenziviranje rada Tima Vlade ZDK za borbu protiv korupcije u skladu sa usvojenim strateĢkim 

dokumentima", kazao je premijer GaniĻ. /kraj/  
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14. ļESTITKA PREMIJERA ZDK POVODOM DANA ARMIJE REPUBLIKE 

BIH 

 

ZENICA, 15.04.2019.  - Svim pripadnicima jedinica OruĤanih snaga BiH proisteklih iz Armije RBiH, 

porodicama Ģehida i poginulih boraca, ratnim vojnim invalidima, demobilisanim borcima i veteranima, u 

ime Vlade ZeniĽko-dobojskog kantona i u svoje liĽno ime, upuĻujem iskrene Ľestitke povodom 15. aprila, 

Dana Armije Republike Bosne i Hercegovine. 

Armija Republike Bosne i Hercegovine sluĤbeno je osnovana na danaĢnji dan 1992., od jedinica 

Teritorijalne obrane BiH i organizovanih dobrovoljaca, kao odgovor na srpsku agresiju na Republiku Bosnu 

i Hercegovinu. Pod zastavom Armije RBiH tokom agresije na BiH borili su se pripadnici svih bh. naroda. 

Armija RBiH je priĽa o herojskom otporu najveĻih sinova BiH, a posebno onima koji su u toj hrabroj borbi 

poloĤili ono najvrjednije - vlastiti Ĥivot. Herojsku priĽu o Armiji RBiH treba priĽati svaki dan, a danas je naĢ 

zadatak, odgovornost i obaveza da ne zaboravljamo uspjehe i podvige koje su ostvarile njene proslavljene 

jedinice. 

Stoga, briga o braniteljskoj populaciji ostaje trajno opredjeljenje Vlade ZeniĽko-dobojskog kantona, ne 

samo u smislu provedbe ostvarenih prava, nego i unapreľenja sveukupnog statusa. /kraj/ 
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15. PREMIJER GANIĺ NA SVEļANOJ AKADEMIJI U VISOKOM: 

SAļUVATI DOSTOJANSTVO I TEKOVINE OSLOBODILAļKE BORBE 

ARBIH 

 

VISOKO, 15.04.2019.  - Centralna sveĽanost povodom obiljeĤavanja 27. godiĢnjice od formiranja Armije 

Republike Bosne i Hercegovine za ZeniĽko-dobojski kanton odrĤana je u Visokom. 

Odata je poĽast i poloĤeno cvijeĻe na Spomen kosturnici palim borcima NOR-a, Centralnom spomen 

obiljeĤju Ģehidima i poginulim borcima te spomen obiljeĤju na Trgu Ĥrtava genocida u Srebrenici, a 

upriliĽen je defile uĽesnika ulicama Visokog na Ľelu sa mladima koji su nosili ratne zastave jedinica Armije 

Republike Bosne i Hercegovine. 

SveĽana akademija odrĤana je u Kulturnom centru "Altindag" uz bogat kulturno-umjetniĽki program, a 

pod pokroviteljstvom Vlade ZeniĽko-dobojskog kantona. Uime Vlade, sveĽanoj akademiji prisustvovali su 

premijer Mirza GaniĻ, ministar za boraĽka pitanja Fahrudin ļolakoviĻ, te ministrica za rad, socijalnu 

politiku i izbjeglice Azra ġabanoviĻ. 

Uz Ľestitke svim patriotama BiH, posebno porodicama Ģehida i poginulih boraca, ratnim vojnim inval idima 

i dobitnicima najveĻih ratnih priznanja, premijer GaniĻ se zaloĤio za oĽuvanje dostojanstva i tekovina 

borbe Armije RBiH i MUP-a protiv nesrazmjerno jaĽe sile agresora, u uslovima meľunarodnog embarga i 

humanitarne krize. 

"Historija ratova ne pamti primjer da je bilo koja drĤava bila prinuľena da se brani u tako sloĤenim uslovima. 

Borci Armije RBiH su bili obiĽni ljudi, skromni, hrabri, dostojanstveni, moralni, privrĤeni vrijednostima dobra 

a suprotstavljeni zlu svake vrste, bez obzira otkuda i od koga ona dolazila. Upravo zato se ponosimo naĢom 

Armijom i ponaĢanjem njenih pripadnika", kazao je GaniĻ. 
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Dostojanstvo Ļemo, istiĽe, saĽuvati ako budemo ispunjavali moralne i sve druge obaveze prema boraĽkoj 

populaciji, porodicama Ģehida, poginulih boraca, ratnim vojnim invalidima i civilnim Ĥrtvama rata, te kada 

izgradimo drĤavu i druĢtvo u kojem Ļe svaki poĢteni graľanin ove zemlje vidjeti jasnu i optimistiĽnu 

buduĻnost za sebe i svoju zemlju.  

"NaĤalost, situacija u BiH je vrlo sloĤena. Blokada nuĤnih reformi nosi veliku Ģtetu svim graľanima i 

narodima, ponavljaju se prijetnje teritorijalnom integritetu, ustavnom poretku i miru na ovim prostorima. 

Svi koji to Ľine moraju znati da Ļemo naĢu domovinu BiH, ako zatreba, braniti svim sredstvima i po svaku 

cijenu. Branit Ļemo je prije svega mudroĢĻu i dobronamjernoĢĻu. Budimo optimisti, okrenimo se buduĻnosti, 

racionalno i ljudski protumaĽimo interese naroda i graľana ove zemlje i krenimo u pravom smijeru", poruĽio 

je premijer ZDK. /kraj/  
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16. PREMIJER ZDK PRIMIO ZAMJENIKA ġEFA MISIJE OSCE- A: 

PRIORITETI STABILNOST, POSLOVNI AMBIJENT I RAZVOJ 

 

ZENICA, 16.04.2019. - Premijer ZeniĽko-dobojskog kantona Mirza GaniĻ primio je u svom uredu 

zamjenika Ģefa Misije OSCE-a u Bosni i Hercegovini, Aleksandra ļupljugina (Alexander Chuplygin). U 

fokusu razgovora bili su ciljevi i prioriteti nove koalicione Vlade ZDK. 

"NaĢi prioriteti su finansijska stabilnost, poslovni ambijent, razvoj, podrĢka mladima i borba protiv korupcije. 

Fokusirat Ļemo se na unapreľenje saradnje sa opĻinama, poveĻanje efikasnosti javne uprave kroz 

poboljĢanje poslovnih procesa i transparentnost, kao i niz aktivnosti s ciljem smanjenja zagaľenja okoliĢa", 

kazao je premijer GaniĻ. 

Naglasio je kako je trenutno najveĻi prioritet odrĤati likvidnost BudĤeta koja je naruĢena zbog tuĤbi po 

osnovu kolektivnih ugovora iz perioda 2004.-2015. godina, a koje samo po osnovu glavnice u ovom 

trenutku iznose 155 miliona KM. Vlada namjerava pripremiti akcioni plan za izvrĢenje presuda domaĻih 

sudova i odluka Evropskog suda za ljudska prava u Strazburu, kojim bi se definisao naĽin i rokovi otplate, 

a da se ne ugrozi finansijska stabilnost ZDK-a. 

Zamjenik Ģefa Misije OSCE-a u BiH Ľestitao je premijeru GaniĻu imenovanje na premijersku duĤnost, 

istakavĢi da OSCE ima dobre odnose sa lokalnim vlastima u ZDK te da se nada da Ļe se saradnja sa Vladom 

ZDK dodatno unaprijediti. /kraj/  
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17. PREMIJER GANIĺ PRIMIO UO GRUPACIJE POSLODAVACA ZDK: 

ZAJEDNIļKI CILJ POVEĺANJE KONKURENTNOSTI PRIVREDE 

 

ZENICA, 17.04.2019. - Premijer ZeniĽko-dobojskog kantona Mirza GaniĻ odrĤao je radno-konsultativni 

sastanak sa Ľlanovima Upravnog odbora Grupacije poslodavaca ZeniĽko-dobojskog kantona, na kojem je 

razgovarano o poboljĢanju poslovnog ambijenta u ovom kantonu. 

Premijer GaniĻ je podsjetio da je ZDK lider u izvozu i industrijskoj proizvodnji u FBiH, Ģto je dijelom i 

rezultat mjera i aktivnosti Vlade ZDK, ali je za dodatni iskorak neophodno poboljĢati ambijent za ulaganje 

i zapoĢljavanje. 

"Posvetit Ļemo se ukidanju 

administrativnih barijera i 

parafiskalnih nameta, 

skraĻivanju procedura za 

pokretanje biznisa, generalno 

jaĽati podrĢku malim i srednjim 

preduzeĻima, pomoĻi razvoj i 

izgradnju poslovnih zona, jaĽati 

javno-privatno partnerstvo, a 

pokuĢat Ļemo da maksimalno 

iskoristimo prirodne potencijale i 

resurse kroz dodjelu koncesija", 

kazao je premijer ZDK. 

Predstavnici UO Grupacije poslodavaca, koja djeluje pri UdruĤenju poslodavaca FBiH, prezentirali su 

dokument "ġta poslodavci oĽekuju od zakonodavne i izvrĢne vlasti u ZDK" u kojem su sadrĤani zahtjevi 

za rastereĻenje privrede, kao Ģto je smanjenje ukupnih nameta, uvoľenje poreskih olakĢica, 

pojednostavljenje procedura za dobijanje saglasnosti i dozvola za gradnju, poboljĢanje postupka javnih 

nabavki, uĽeĢĻe poslodavaca u izradi i donoĢenju zakona, izmjene naĽina plaĻanja PDV-a... 

"VeĻina zahtjeva poslodavaca je sadrĤana i u smjernicama rada Vlade ZeniĽko-dobojskog kantona tako da 

je unapreľenje poslovnog ambijenta, uz finansijsku stabilnost i razvoj, naĢ prioritet. PoveĻanje 

konkurentnosti cjelokupne privrede ZDK je zajedniĽki cilj Vlade i poslodavaca", kazao je premijer GaniĻ. 

/kraj/  
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18. MINISTRICA ġABANOVIĺ URUļILA KLJUļEVE STANA PORODICI 

ZUMRETE KARIĺ 

 

ZENICA, 17.04.2019. - Azra ġabanoviĻ, ministrica za rad, socijalnu politiku i izbjeglice ZeniĽko-

dobojskog kantona uruĽila je danas Zumreti KariĻ, raseljenoj osobi sa privremenim smjeĢtajem u Zenici, 

kljuĽeve stana u zgradi u zeniĽkom naselju Radakovo, Ľime je stambeno zbrinuta joĢ jedna raseljena osoba 

u ZDK-u. 

Zgrada u Radakovu, jedna od dvije takve u Zenici, namijenjena je za smjeĢtaj starih i iznemoglih osoba 

koje se u bliskoj buduĻnosti ne mogu vratiti na svoja prijeratna prebivaliĢta. Ima 35 stambenih jedinica u 

kojima trenutno Ĥivi 50 raseljenih osoba. /kraj/ 
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19. ZAVRġENI RADOVI NA VISOļKOJ GIMNAZIJI: UġTEDE NA 

ENERGENTIMA I BOLJI USLOVI ZA IZVOŇENJE NASTAVE 

 

VISOKO, 18.04.2019. - Prigodnom sveĽanoĢĻu ozvaniĽen je zavrĢetak radova na zgradi Gimnazije Visoko 

koja je u okviru projekta energijske efikasnosti, vrijednog 160.000 KM, dobila novu toplinsku fasadu, a 

izvrĢena je sanacija stropa, krova te mokrih Ľvorova. Radovi su zapoĽeti u decembru proĢle godine. 

"Projekt energijske efikasnosti predviľa uĢtede na energentima od 35-40 posto, tako da smo u protekla dva 

mjeseca otkako je postavljena fasada veĻ uvidjeli benefite preduzetih mjera. Zahvaljujemo se Svjetskoj banci 

i Vladi Federacije BiH, a posebno Vladi ZeniĽko-dobojskog kantona i kantonalnom Ministarstvu za 

obrazovanje, nauku, kulturu i sport koji su omoguĻili realizaciju ovog projekta", kazao je direktor Samir 

PuriĢeviĻ. 

SveĽanu vrpcu, zajedno s direktorom Ģkole, presjekli su premijer ZDK Mirza GaniĻ i resorni ministar 

Spahija KozliĻ, u prisustvu ministara unutraĢnjih poslova Darija PekiĻa te prostornog ureľenja, prometa 

i komunikacije i zaĢtite okoliĢa Arnela Isaka . 

Premijer GaniĻ je obeĻao da Ļe se dodatno angaĤirati kako bi se obezbijedila sredstva za izgradnju 

fiskulturne sale, koju ova Ģkola Ľeka viĢe od dvije decenije. 

"To moramo raditi u saradnji sa lokalnom zajednicom i mislim da ne bi trebalo biti problema. U ovom 

mandatu Ļemo nastojati da stavimo taĽku na materijalno i tehniĽko opremanje visoĽke Gimnazije koja 

proizvodi jedne od najkvalitetnijih kadrova u drĤavi", kazao je premijer ZDK. 
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Ministar KozliĻ je pohvalio zalaganje i konkretne aktivnosti prethodne Vlade za obezbjeľenje dva glavna 

uslova za odvijanje nastave - prostorne i kadrovske kapacitete, a rezultat je zaokruĤen sistem edukacije 

od predĢkolskog do visokog obrazovanja i nauke, Ģto je ZDK postigao posljednjih godina. 

"Maturante koji ove godine zavrĢavaju Gimnaziju Visoko pozivam da upiĢu da jedan od studijskih programa 

na Univerzitetu u Zenici, a mi Ļemo iznaĻi naĽina da svi oni dobiju stipendiju Vlade ZDK po jednom od dva 

osnova", kazao je ministar KozliĻ. /kraj/  
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20. PREMIJER ZDK U POSJETI IM SEMIĺ: VLADA ģELI OMOGUĺITI 

SNAģNIJI RAST PRIVREDE 

 

VISOKO, 18.04.2019. - Delegacija Vlade ZeniĽko-dobojskog kantona na Ľelu sa premijerom Mirzom 

GaniĻem i ministrom Spahijom KozliĻem posjetila je danas Industriju mesa "SemiĻ" Visoko, koja je jedan 

od regionalnih lidera u proizvodnji i preradi mesa. Premijer GaniĻ je u razgovoru sa vlasnikom kompanije 

Esadom SemiĻem istakao opredjeljenje Vlade da nastavi raditi na unapreľenju poslovnog ambijenta, 

kako bi se dodatno podstakao privredni razvoj na podruĽju ZDK-a. 

"Privrednici zasluĤuju naĢu paĤnju jer samo zajedno moĤemo popraviti ekonomsku sliku drĤave. ģelimo 

zadrĤati lidersku poziciju u izvozu, podstaĻi zapoĢljavanje i kontinuiran rast industrijske proizvodnje, a za 

iskorak nam je potreban joĢ bolji ambijent. Ponosni smo Ģto na podruĽju naĢeg kantona postoje kompanije 

kao Ģto je IM "SemiĻ", koja pokazuje da je uspjeh moguĻ uz rad i veliko zalaganje", kazao je premijer GaniĻ. 

Industrija mesa "SemiĻ" zapoĢljava oko 200 radnika, a zahvaljujuĻi investiciji u proizvodne pogone oko 15 

miliona KM, koja je realizirana posljednjih nekoliko godina, ispunjavaju najstroĤije zahtjeve Evropske unije. 

Paletu od oko 70 proizvoda plasiraju kroz vlastiti prodajni lanac te domaĻe trgovaĽke lance. 

"Vlada ZDK danas je joĢ jednom pokazala opredjeljenje, brigu i interes za razvoj privrede i privrednih 

subjekata, ali i opredjeljenje za poboljĢanje kvaliteta i uslova obrazovanja i obrazovnog sistema na podruĽju 

ZDK. IM 'SemiĻ' Ĥeli im mnogo uspjeha u daljem radu, a u korist svih graľana ZDK i privrednih subjekata 

koji su kiĽma razvoja naĢeg kantona", kazao je SemiĻ. 

Ovom prilikom aktueliziran je problem sporosti izgradnje saobraĻajnice kroz industrijsku zonu OzrakoviĻi. 

Privrednici traĤe da se radovi ubrzaju, jer zbog oteĤane komunikacije trpe veliku Ģtetu. /kraj/ 
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21. VLADA ZDK I CCI: SUPROTSTAVITI SE SVIM OBLICIMA 

KORUPCIJE, POSEBNO U ZDRAVSTVU 

 

ZENICA, 19.04.2019. - Premijer ZeniĽko-dobojskog kantona Mirza GaniĻ odrĤao je sastanak sa 

predstavnicima nevladine organizacije Centri civilnih inicijativa, a razgovarano je o planovima CCI-a i Vlade 

na prevenciji i suzbijanju korupcije u ZDK-u, sa fokusom na korupciju u zdravstvu. Sastanku su 

prisustvovali ministar zdravstva Adnan JupiĻ i direktor Kantonalne bolnice Zenica Rasim Skomorac . 

Centri civilnih inicijativa u narednom periodu, zajedno sa partnerskom organizacijom Transparency 

International BiH, planiraju intenzivirati aktivnosti na unapreľenju sistema prevencije od korupcije u 

okviru zdravstvenih ustanova u cijeloj BiH, pa tako i u ZDK, kroz mapiranje rizika od korupcije te 

zagovaranje unapreľenja sistema u oblastima koje su posebno podloĤne korupciji, kao Ģto su sukob 

interesa, javne nabavke, finansijsko upravljanje te upravljanje ljudskim resursima. Pored toga, planirano je 

kreiranje modela transparentnih elektronskih listi Ľekanja za odreľene bolniĽke preglede i operacije. 

Premijer GaniĻ ponovio je opredjeljenje Vlade ZDK da konkretnim mjerama radi na prevenciji i suzbijanju 

korupcije u svim sektorima, a posebno u zdravstvu, jer je to jedan od preduslova da svaki graľanin, bez 

obzira na socijalni status, ima isti tretman u zdravstvenim ustanovama i isti nivo zdravstvene usluge. 

"ģelimo se beskompromisno uhvatiti u koĢtac s korupcijom. Stalno Ļemo unapreľivati plan borbe protiv 

korupcije te insistirati na njegovom provoľenju. OĽekujem podrĢku svih institucija, ali i graľana kako bismo 

svi bili dio tima i tako jedinstveni stali u kraj onima koji uzimaju ono Ģto im ne pripada i tako zajedno 

mijenjati vrijednosti sistema koji je teĢko naruĢen", kazao je premijer ZDK. /kraj/  
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22. URUļENA RJEġENJA O DODJELI BORAļKIH STIPENDIJA 

STUDENTIMA IZ ZAVIDOVIĺA I MAGLAJA 

 

MAGLAJ-ZAVIDOVIĺI, 19.04.2019. - Ministar za boraĽka pitanja ZDK Fahrudin ļolakoviĻ uruĽio je 

danas rjeĢenja o dodjeli boraĽkih stipendija za 269 studenata sa podruĽja opĻine ZavidoviĻi i 152 studenta 

iz opĻine Maglaj. 

Iz budĤeta Ministarstva za boraĽka pitanja ZDK ove godine 

je za stipendije izdvojeno 2,44 miliona KM, Ģto je za 400.000 

KM viĢe nego proĢle godine, a dvostruko viĢe nego prije 

Ľetiri godine. 

"Stipendije Ļe dobiti 2.230 studenata, dakle svi studenti koji 

su se ove godine prijavili na konkurs, a Ľije su aplikacije bile 

formalno-pravno ispravne. Iznos stipendije je 800 KM za prvu 

godinu, a 1.200 KM za ostale godine studija", kazao je 

ļolakoviĻ. 

Premijer ZDK Mirza GaniĻ pozvao je studente da uloĤe maksimalan trud kako bi postizali dobre rezultate, 

navodeĻi da je i on liĽno primjer da neko iz radniĽke porodice, uz drĤavnu stipendiju ali ogromno 

zalaganje i rad, moĤe 

uspjeti i napredovati Ľak 

do premijerske pozicije. 

"ģelimo da pomognemo 

mladima da se Ģkoluju i 

ostanu u Bosni i 

Hercegovini. U narednim 

godinama teĤit Ļemo ka 

tome da dodatno 

poveĻamo izdvajanja za 

stipendije, kroz naĢa dva 

programa, tako da svako 

ko Ĥeli studirati dobije 

stipendiju", kazao je 

GaniĻ. 

RjeĢenja o dodjeli 

stipendija narednih 

dana bit Ļe uruĽena i stipendistima iz ostalih opĻina u ZDK, nakon Ľega slijedi isplata prve rate stipendija. 

/kraj/  
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23. POTPISAN MEMORANDUM O RAZUMIJEVANJU: OBRAZOVNI 

SISTEM U ZDK POSTAJE DIO PROJEKTA ġKOLE ZA 21. VIJEK 

 

ZENICA, 22.04.2019. - Ministar za obrazovanje, nauku, kulturu i sport ZeniĽko-dobojskog kantona 

Spahija KozliĻ i direktorica British Councila u Bosni i Hercegovini Larisa HaliloviĻ potpisali su 

memorandum o razumijevanju u vezi sa uĽeĢĻem ZDK-a u trogodiĢnjem programu "ġkole za 21. vijek", 

kojeg ova britanska meľunarodna organizacija implementira na podruĽju Zapadnog Balkana. 

"Aktivnosti koje program podrazumijeva fokusirane su na razvoj vjeĢtina kritiĽkog razmiĢljanja, rjeĢavanja 

problema i programiranja ureľaja uz pomoĻ dĤepnog raĽunara pod imenom micro:bit, koje su neophodne 

za nastavak Ģkolovanja i uspjeĢnu karijeru", kazala je HaliloviĻ. 

U ZeniĽko-dobojskom kantonu programom Ļe biti obuhvaĻene 54 osnovne Ģkole i oko 300 nastavnika, a 

svaka Ģkola Ļe dobiti odreľeni broj micro:bit ureľaja.  

"Mislim da mladi ljudi, djeca posebno, troĢe veliku energiju i vrijeme u okviru digitalnog okruĤenja, a da 

malo toga nauĽe. Mislim da Ļemo kroz ovaj projekt to promijeniti i zbog toga hvala British Councilu Ģto je 

ZDK prepoznao kao partnera koji moĤe implementirati ovakav projekt", kazao je ministar KozliĻ. 

Program "ġkole za 21. vijek" finansira Vlada Ujedinjenog Kraljevstva sa 10 miliona funti, a provodi se u 

isto vrijeme u Ģest zemalja - u BiH, Srbiji, Crnoj Gori, Makedoniji, Albaniji i Kosovu. Prije ZeniĽko-dobojskog 

kantona, implementacija programa zapoĽeta je u Kantonu Sarajevo, Kantonu 10 i Zapadno-

hercegovaĽkom kantonu, a u toku su pregovori o implementaciji na podruĽju entiteta Republika Srpska. 

/kraj/  


